
"појединим питањима.

"тања, за културно-просветне

 
Светло је и поносно чело прв оборца изградњесоцијализма, тесара.

грађевинског предузећа „Комграп", Јоце Маричића, Шре два месеца,
уз велико залагање и напоре, не штедећи себе, извршио је свој други
Петогодишњи план. Високо пребацујући норму, предајући се сав оно-
ме што ради, обавезао се другу Титу да ће до краја 1952 године извр-_
шиити им задатке свог трећег Пето годишњег плана,

Са, великим разумевањем за све одлуке Партије и Владе дочекао
је и расписивање другог Народног зајма.

— Данас, када је наша зем ља блокирана, са Истока, и кад се на

вас сипају најподлије и најцрње клевете, ми радници нове Југосла-
вије свесни смо да Народни зајам значи велику помоћ нашој самостал-
нести, коју сви желимо. За први зајам уписао сам са другарицом 12.000
динара, а и сада ћу дати највише што могу, — каже тесар Маричић.

 

    "24 ЈУН 1950. ~;

Истакнути трудбенициговорео другом Народном зајму

аШе ИНВЕСТ
1

ретседник Савеза књижевника
Југославије, академик Иво Ан-

" дрић изјавио је поводом распи-

сивања зајма: коиљ ~ |

„Савез. књижевника Југославије
као и наша републичка удружења 0-

држаће и поводом овог зајма своје

седнице и донети заједничке одлуке.

У своје име могу већ сада да кажем

да верујем да ће се наши књижев.

ници као и остали трудбеници наше

земље, одазвати овом позиву, и из-
вршити и овог пута своју дужност
према народу и држави. То је при-
родно и то одговара нашем доследном

ставу у свим приликама, па и У
овој." : :

Првак драме Народног позоришта

у Београду Љубиша Јовановић под-.

вукао је у својој изјави да ће упи-

сивањем другог зајма наши народи

показати целом свету да су једно-

душни и одлучни да сопственим

снагама изграде социјализам. Он је

затим рекао:

„Има људи са стране који не ве-

рују да ћемо успети, И својом не-

пријатељском политиком коче пра-

вилан развој наше изградње. Али то

нав не омета. Дела говоре: код нас

ничу фабрике, путеви, новоградње,

мостови, вијадукти. Културни живот

буја у свим гранама. Животни стан-

дард нашег човека сваким даном ра-

сте.

и ми уметници стојимо непоколе-

биво уз нашу Мартију и народи са

своје стране улажемо све своје спо-

собности да подигнемо нашу уметност

на висину достојну прегнућа наших

народа и трудимо се да нашег умет-

ника формирамо и изградимо као до-

стојног носиоца социјалистичке кул-

туре и уметности. Таквој земљи као

што је наша и таквом руководству

Као што је наше даћемо не један

него онолико зајма колико је по-

требно, јер смо убеђени да дајемо

себи за бољу будућност наших на•
рода."

 

Прба заседања нобоизабраних рејонсвих одбора

ЕЈОНСКИ народни одбори који

су изабрани 28 маја у Београ-

ду почели су да одржавају сво-

за прва заседања. У већини рејона

састали су се нови одбори и доне-

ли низ значајних нових одлука ко

је обележавају још један корак

напред у демократизацији наше

власти.

Досада одржана заседања показа-

ла су како се у нашој народној вла-

сти примењује општа линија на де-

мократизацију читавог друштвеног

и политичког живота и учешћа што

ширих слојева грађана у управља“

њу државом. Нове комисије образо-

ване су за најактуелнија питања из

живота грађана, нове форме повеза-

ности одборника са бирачима пре-

тресане су од стране рејонских од-

бора. | с

При рејонским народним одбори-

ма постојале су до сада сталне ко-

мисије саетављене од неколико од-

борника, које су решавале поједи-

на питања из области рада народне

власти, као што су комисије за при-

вредни план и финансије, за одлу-

ке, за молбе и жалбе, мандатна и

имунитетска комисија и остале. Ме-

Ђутим, нису постојале комисије за

разна питања и проблеме из обла-

сти свакодневног живота грађана.

На заседањима неких рејонских од-

бора формиране су сада поттуно но-

ве сталне комисије које ће прати-

ти развој делатности по питањима

за која су изабране и учествовати

у решавању тих проблема. Повере-

ник који руководи одређеном гра-

ном народне власти биће обавезан

да тражи мишљење тих комисија по

Комисије се

образују према потребама и пробле-
мима у рејону. Тако су у Првом ре-

јону образоване комисије за питања

народног здравља, за социјална пи-
про-

блеме, за угоститељство, за пита-
ња трговине и снабдевања, занат-
ства и зборова бирача.. У Шестом
рејону, поред досадашњих сталних
комисија, образоване су четири но-
ве, ито за културно-просветна пи-
тања, здравствена питања, комунал-
"не-станбене проблеме и за трговину

и снабдевање. Седми рејон има три

нове комисије и то за уређење ре-

јона, за бригу о деци и за снабде-
вање. Пети рејон има комисије за

бригуо деци, за школство, народно

здравље, уређење рејона. И остали

рејони који су одржали заседања,
формирали су нове комисије од не-

колико одборника.
Веома је важно напоменути да од

сада неће бити ниједног чародног

одборника који не би био члан неке
комисије у рејонском одбору. Коми-
сије стално раде и састају се један
пут или двапут месечно. Њихова је

дужност да се нарочито брину о то-
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ме како се одражавају код грађан-

ства поједине мере које предузима
народни одбор. Укључивањем свих
народних одборника у поједине ко-

мисије постиже се још активније

учешће изабраних претставника у
решавању

_

разноврсних

–

проблема

који се тичу живота грађана. То ће
не само побољшати увид свих од-

борника у рад власти, већ и повећа-
ти одговорност читавог народног од-

бора за решавање многобројних

проблема који искрсавају на тере-

ну. |
Комисије народног одбора имају

права да предлажу и формирање
повремених комисија за вршење
анкете или анализе појединих пи-
тања. Тако, на пример, комисија за
просветна питања може да предло-

жи образовање повремене комисије

по питању хигијене у школама.

Таква комисија радила бидок не за-

врши свој задатак, прикупила по-
датке и дала своје предлоге за по-

бољшање

_

хигијене у школама.

Сличне предлоге могу учинити и

остале комисије. . у

У неким рејонима стварају се

канцеларије народних одборника. За

канцеларије мора Извршни одбор

да обезбеди записнике са својих

седница, извештаје о раду повере-

ништава, предлоге одлука којесуу
припреми, Ту ће се налазити и ра-

според одржавања зборова бирача,

састанака појединих комисија, са-

вета, одржавања заседања каои

распоред дежурстава чланова извр-

шног одбора у самој канцеларији.

У овако организованој канцеларији

народни одборници ће моћи све-
страно да се упознају са текућим

проблемима које решава извршни

одбор, да дају своје примедбе и

предлоге, Исто тако, биће омогућено

и грађанству да долази у канцела-

рију и поставља своја питања. По-

ред тога, поставиће се на улазу у

зграду рејонских одбора сандуче за

писма грађана, у које може сваки

грађанин да остави своје примедбе,

запажања и предлоге. 6

заседањима. се расправљало.На

опширно и о што бољој вези одбор-

_ника са бирачима. До сада народни

одборници нису били у сталном

контакту са бирачима, њихова је

„веза била често формална и своди-

ла се на одржавање извештаја на

зборовима бирача. Ово је критико-

вано и у читавој изборној кампањи

за народне одборе. Сада ће народни

одборници успоставити везу са сво-

јим бирачима на разне начине, лич-

ним додиром, одласком на састанке

  

фронтовских група и конференције

Фронта, дежурством у основним ор-

ганизацијама „интервенцијом против

неправилних и незаконитих посту-

пака појединих органа власти пре-

ма појединцима, као и политичким

објашњењем

|

делатности

·

одбора;

Поред свега овога,народни одборник ·

ће се бринути и о томе да на збору

бирача поднесе извештај о пробле-

мима који највише интересују гра-

ђане. |

Заседања рејонских народних од-

бора претстављају значајан догађај

у животу нашег главног града и ~.

бележила су својим одлукама до-

следну линију наше Партије на де-

'мократизацији власти. Али, свеод-

луке народних одбора моћи ће се у

потпуности остварити само ако ор-

ганизације Народног фронта буду

окупиле читаво грађанство на са-

радњу и пбулку своје власти у

свим њеним мерама. |
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: •"Како: у целој земљн; тако: и у Београду, трудбеници су поздравили

Уредбу: Савевне владе о расписивању другог, Народног зајма Петогодишњег

плана. Истакнути, радници, ударници,. који су извршпли већ. први; Петого-

дишњиплач, уметници н. научни радници подвлаче у својим изјавама да

су спремни да дају и свој удео у овом облику народних инвестиција за

· Тостварење Петолетке. Многи трудбеници већ су дали изјаве колико ће упи-

"сати 'вајма, Масовне ортанизације. врте припреме за спровођење што бо-

-љег- уписа. Све ово- сведочи дајће и други Народни зајам потврдити ре-

шеност наших људи да ојачају економску моћ наше земље.

'

Добитник прошлогодишње награде.
"Владе ФНРЈ за унапређење произ-

: водње, шеф техничке припреме про-·

_ изводње у раковичкој „индустрији

мотора, инжењер Аза. Зубакин сма-

' тра, даје упис другог Народног зај-

"~ да се Међу ПалИ6 ; 5

___јића:. неће наћи ниједан који. ће.јића р ОЈ

ма још једна прилика, којуће труд-

беници целе земље искористити да

својим улозима потпомогну соција-

листичку изградњу Југославије.

„Нужно је учинити све за убрзање

социјалистичке изградње, — рекао је

инжењер Зубакин. Због тога и сма-

трам да ће уписивање другог Народ»

ног зајма много помоћи унапређењу

привреде, нарочито индустриске про.

изводње, чије јаке темеље треба по-

ставити у Петогодишњем плану. Сва

техничка интелигенција ће, верујем,

искористити ову прилику да и овако

потпомохкве изградњу оа УМ,

Са своје стране учинићу све да

упис овог Народног зајма буде оства-

рен успешно као и први".

Хх

Бритадир браварске бригаде У о-

дељењу конструкција

с

металскот

предузећа „Давид Пајић" Петар Ру-

жичићиспунио је свој Петогодиш-

њи план ове године. Ружичић је

сад један од најистакнутијих рад-

ника предузећа. Поводом расписи-

вања другог Народног зајма рекао

је:
„још први зајам показао је велике

користи озе врсте инвестиција за

народну привреду. Моја породица и

ја смо тада учествовали што смо

могли више, а учинићемо то и сада.

„Чини ми се — рекао је Ружичић

„Давид Па»

 

"одустати одуписа зајма, а

и

међ
| радницима уопште, То бизначило и

одустајање од заједничке борбе за
стварање. бољег живота народа, и
зато верујем да ће радничка класа
и овога пута доказати своју истрај-
ност у савладавању напора соција-
листичке изградње,"

ж

Као и увек, ма ко то био, ма за

шта је тражио, Матилда Барух до-

трчала, је;брзо и лако кад је чула

„да је неко тражи. Када је чула да

смо дошли да нам каже шта мисле

њени другови и другарице У „Пар“

тизанки" о Народном зајму, рекла

нам је: у у

„Сви ми који волимо нашу земљу

· и њене напоре дужни смо да јој по-

„могнемо, Баш сада када је она свој

господар треба да је помогнемо да

крене напред, као дете које стаје

. на сопствене ноге и треба да отпочне

да иде. Људи, код нас, сматрају да

Народни зајам није много велик и

да ће успех бити потпун у уписива-

њу. Наше предузеће дало је око

300.000 динара при упису првог На-

родног зајма. Али од тада већина на-

"ших људи научила се да улаже на

штедне књижице и касе узајамне

помоћи од 200 до 500 динара месечно.

То значи да су се већ навикли на

штедњу и уочили да је она корисна

за њих. А што се тиче зајма и упи-

„са, „Партизанка" ће бити увек ме-

Ђу првима. Дођите када буде упис

па ћете се уверити..."

пинининииииииииниии Реконсерукцица Фулебара Шубене

  

 

      

  

 

   

  

 

ОГРАДА

 

иције...

__Отрчала је брзо и лако, исто као
када је и дошла. Звала је машина,

· норма. '

ШТА ЈЕ СВЕ УЧИЊЕНО
ЗА НАЈМЛАЂЕ

у ДЕЧЈОЈ НЕДЕЉИ
Д 4 до 11 јуна организована је у

Београду „Дечја недеља“. Ово-

годишња „Дечја недеља“ имала

је радни и трајни карактер, а ор-

ганизована је под паролом: Одрасли

за децу.
У току седам дана „Дечје недеље“,

најмлађим становницима Београда

пружено је низ забава. Тако је ве-

лики број пионира провео недељу

дана на логоровању на Руднику, Ко-

смају и Авали. У Пионирском граду

гостовало је тих дана 80 пионира из
целе земље,
Сви рејонски савети за мајке и

децу одржали су у току „Дечје не-

деље“ свечане конференције на ко-

јима су дељене награде најбољим

члановима Савета и онима који су
показали успеха у раду са децом.
Градски одбор Црвеног крста поде-
лио је на тим конференцијама лепе
поклоне деци без родитеља до 12

година старости, Савет Четвртог ре-

 

"јона дао је деци без родитељаод |
12 до 18 година старости уложне
књижице са по 200 дин.
По свим просветним и здравстве-

ним установама одржана су у току
те недеље разна предавања у вези
са васпитањем и одгојем деце. По
дечјим јаслама одржани су роди-
тељски састанци,
За наше малишане отворена су у

току „Дечје недеље“ три: ресторана,
а у Железнику су отворене нове ја-

| сле и амбуланта затвореног типа. У
Топчидеру је почео да ради стални
летњи вашар који је у току Дечје

недеље посећивао велики број нај-
млађих Београђана.
Како је ова „Дечја недеља“ имала

радни и трајни карактер, то у току
седам дана прославе нису завршени
сви постављени задаци. Предвиђено

је, а то ће се ускооо спровести у
живот, да се у Београду отвори при-
хватна станица за беспризорну. де-
цу: Поред тога већ се ради на из-
градњи пионирског и омладинског
пентра у бившем Хајд парку. На
Дунаву, на месту где је Ђачко купа-
тило. прави се спепијално купати-
ло за пионире. На Пионирској же-
лезничкој станици „Сутјеска“ биће
отворен дечји ресторан и читаони-
ца: У јулу месецу отвориће се на
Авали специјално опоравилиште за
пионире Београда. У јесен, при
седмолетки на Карабурми отвориће
се ново обданиште, >,
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и нова подлога за коловоз.

у обимне ра дове на реконструкцији Булевара Црвенеарм МЕпун пао ширу аратварии“ крак ра Цр армије. Ваде се трамвајске шине „ше-
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БЕОГРАДСКА
ПРЕДУЗЕЋА
успесима дочекују

Дан устанка
ЕЛИКИ број београдских колек-~

тива појачао је свој рад, так—

  

 

млчећи се за брже и успешније ис-.
пуњење полугодишњег задатка и у

част дана Устанка 7 јула. До сада

је такмичење за испуњење задата-

ка полугођа и у част 7 јула орга-

низовано у металским, текстилним,

дрводељским, железничким и ко-

жарским предузећима,

У то ново такмичење, које је ор-

танизовано одмах по завршетку

такмичења у част рођендана мар-

шала Тита, ушли су колективиса

појачаним полетом да до краја по-

лугођа заврше што више својихза-

Колектив фабрике обуће

„Пролетер", међу првима у Београ-

ду организовао је такмичење за ис-

пуњење полугодишњег плана и у

част 7 јула. На конференцији, на

којој су сумирани резултати так-

мичења у част рођендана маршала

Тита, најбољи радници „Пролетера"

почелису да узимају нове обавезе.

Касније, на одељењским конфе-

ренцијама, број радника који су да-

вали обавезе стално је растао. Дру~
гог јуна почеле су бригаде да дају

обавезе и да позивају једна другу

на такмичење. Тако је бригада из

круга број 1 позвала на такмичење

бригаде из круга број 3 и 4. Ова

бригада, која ради на изради му-

шких и женских сандала обавеза-

ла се да у току такмичења поред

свакодневног пребачења норме за

5/,) побољша квалитет свог рада.

Већ првих дана такмичења квали-

тет је поправљен нарочито у ши-

вењу ђона, фазонирању шнита и

цвиковању. |

Такмичење У част 7 јула унело
је нов полет у читав колектив. Сва-
ко се труди да своје обавезе часно
испуни. Специјалан одбор за еви-

дентирање резултата испуњења о-
бавеза свакодневно прати рад оних
који се такмиче. Преко разгласне

станице истичу се имена радника
који успешно подижу производњу,
похваљују се бригаде, одређују се
најбољи у целом предузећу.

Ево, већ десет дана звање најбо-
љег радника носи Бора Стефано-

„вић, фрезер,Онједаообавезуда.
_ће у току такмичења у част7 јула —
- испуњавати дневне планове са 140%/.
_У својој обавези најбољи радник
предузећа није заборавио на ква-
литет. Обећао је да ће квалитет
свог рада побољшати и већ данас се

види да он боље фазонира штикле,
даје им лепши, укуснији облик. Из
свакодневног прегледа његових ре-

зултата види се да он истрајно, у~
порно, све боље ради. Дневне пла~
нове испуњава са 220 до 235%. Он
је за сада у овом такмичењу нај-

бољи, али за њим у стопу иду мно-
ти истакнути радници „Пролетера".
Тако Илија Боснић, глазер, који је
свој први Петогодишњи план испузч
нио јоше 21 марта 1949 тодине, испу-
њава сада своје дневне задатке У-
век преко 200%. Он је у овом так-
мичењу дао писмену обавезу да ће
свој други Петогодишњи план испу-
нити до краја 1951 године, што зна-
чи да ће у току једног, испунити
задатке за два петогодишња плана.
Омладинац Драгољуб

_

Торњански
дао је међу првима писмену обаве-
зу да ће поправити квалитет свог
рада, да ће норму испуњавати са
120% и да ће сам поправљати своју
машину. Он је, такмичећи се, први
у предузећу испунио свој полутго-
диштњи план, и одмах је дао обаве-
зу да ће годишњи план испунити до
29 новембра.

Љубица Дмитровић, машинска
радница која већ ради за другу
Петолетку дала је обавезу да ће у
такмичењу у част 7 јула испуњава“
ти дневне задатке са 130%, и по-
бољшати квалитет рада. Она та
часна обећања свакодневно према~
штује. Дневне задатке испуњава уз
век са преко 140% а свој посао,
постављање кедера, обавља далеко
боље нето до сада. 3
И остали радници са успехом и-

спуњавају дата радна обећања и
премаштују их свакодневно. Њихови
укупни резултати огроман су допри~
нос испуњењу дневних планова чи-
тавот предузећа.

Предузеће „Пролетер“ још није
испунило свој полутодишњи план.
Чести прекиди струје сметали су у
току читавог полугођа рад овог
колектива, који би, свакако, да ни-
је било тих објективних

–

сметњи,
много пре рока испунио план првог
полугођа четврте планске године
Такмичење у част 7 јула, које је у
„Пролетеру" одлично организовано,
допринеће да овај колектив оствари
на време свој полугодишњи радни
задатак. с

»
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__ Трећи рејон најбољи уакцији за уређење града
ДАНАвв

 

ПОДИЖЕСЕ_
ВЕЛИКО

пити__ ЗА ПОБОЉШАЊЕ ИСХРАНЕ НАШИХ ТРУДБЕНИКА |
.даЦЕ је #

| п у 2 |

| #

~

· |
/ | 3 “ О 4 Ц 5 Џ| оправљају се улице, стрЕЛИШТЕ | МАСОВНАНОНТРОЛА НАРОДНИХ

„= – Е Београд уопште досада није имао | | Устварају дечја игралишта| голааплаватле РЕС
Е | ; гло гађати пушкама великог кали- Х

с | . . бра. По рејонима има неколико ма- А пр

лепшава Џи одавни е њих стрелишта на којима може да | четирн хиљаде столица, преко 12 ха.

: тада малокалиоарским пушкам Почетком јуна групе народних инспектора извршиле су = бана 16 пнесе гађа малокалиб а ју р масов да ра, зу ада катика
на 50 метара. Због тога се у Београду ни обилазак радничко службеничких ресторана у Београду. Овај и виљушака, скоро исто толико ноже•

РАДНЕ бригаде Народног фрон- исти начин утврђено је да има око Пусу могле приређивати веће стре- обиман посао, осим потребе потпуног познавања стања друштвене ва, близу десет хиљада чаша, п тако

4. . " та кроз свој овогодишњи Рад 200 неисправних назива продавни-

|

Љачке утакмице, нити међународни исхране и предузимања даљих мера за њено побољшање, био је и ве- даље. Без сумње би ово ресторанима

5 највећу пажњу су поклониле уре- оца а 175 уопште нема никаквог нат-

|

сусрети. | лики испит способности младих кадрова народне инспекције, дало много солиднији паглед а прет
- ђењу града. Поред нових објеката писа. Марта месеца ове године почело је ___Једна оважо темељна контрола рада радничко службеничких платниџи би св осећали много удобни.

с. који се подижу, У Београду се до- Ова акција за лепше одржавање уређивање великог стрелишта иза ресторана донела је низ врло интересантних запажања о резулта- је и били културније услужени. Хитн-

· __ терују и уређују стари, освежава продавница биће свакако највећи насеља Булевара Црвене армије на тима настојања друштвене исхране да, преко стотину хиљада, Бео- јена у ресторанима би била боља,
Е се њихов ратом опустошен и време- допринос културнијем изгледу на-

|

чистини код Миријевског Брда, Гра- грађана подмири добром храном. Ила фигове слабости радричкои

ном запостављен, занемарен изглед. ших улица. На територији Трећег

|

ди се и зграда у којој ће бити сме- у - 5 беничких ресторана биле таоњеи
____'То је обиман посао који захтева рејона свакодневно се виде где на- њеИ Стрељачког са- / остварењу основног задатка — јих оснивача — предувећа и установа, И 2 ТИлеш СРЕРНирЕ ки

дужи еменски период свесрдног ши радници бојадишу продавнице и

|

веза Југославије и у којој ће се на- овољно

_

калоричне

_

већ су препуштени искључиво сами се. ; , 5
д вр риод р јадишу продавниц припремању д н р ов вупрети ба појорупиијег ште. _бијали бољу храпу, педавпа масовла

рада и љубави грађана Беогада. А

досадашњи резултати показали су

да становници Трећег рејона нај-

више пазе на чистоћу, да највише

подносе разних предлога, како и на

који начин улепшати или дотерати

ово или оно у својој улици, у сво-

јој фронтовској јединици,

Рејонски одбор за уређење града

у Трећем рејону, њих петнаестори-

ца, одмах, још у самом зачећу сво-

га рада. донели су закључак да ка-

мен темељац ове акције претставља

претходан широк политички раду

основним организацијама Народног

фронта. На разним конференција-

ма, било читаве основне организа-

ције или само њених група, стално

се, на дневном реду, износило пита-

ње уређења улица и кућа у рејону.

Од тога је зависио успех. Колико

се буде објаснио грађанима значај

ове акције толико ће пре она поста-

ти саставни део њиховог стварала-

локале.
Али наши грађани, највише су

испољили своју љубав за уређење
града кроз чишћења дворишта и о-
државања зграда. Сем тога, запа-
жено је да се та тежња проширила
и на чишћење тротоара испред
зграда и да се то упадљиво одража-
ва у свим деловима Трећег рејона.

Да би се то и даље одржавало и
развијало међу грађанима, одборје,
излазећи у сусрет грађанима, омо-
гућио да се додели онима који су
поднели молбе, 150 лимених канти
за ђубре. Подносиоцима још 90 не-
решених молби канте ће бити доде-
љене најдаље за 20 дана. Лепши из-
глед улица још ће више порасти
када се сместе 12 великих сандука
за ђубре, са аутоматским поклопци-
ма, у разним крајевима рејона.
Тако чланови Фронта Трећег ре-

јона уређују, пазе и брину се за свој
крај. Почели су прво од својих ку-
ћа а где ће стати, где ће се зауста-

лазити пуцаонидцаса 40 места за га-
ђање. На стерлишту ће моћи да се
гађа на 300 метара са пушкама вели-
Ког калибра и прецизним пушкама.
Поред тога, моћи ће да сегађа и на.
50 метара са малокалибарским

шткама на свега 15 мета

Велико стрелиште имаће 40 по-

кретних мета. Радови на копању ве-

ликог рова дугог 70 метара приводе

се крају и ускоро ће почети бетони-

рање. У згради стрелишта биће осам

кабина за поједине екипе, У сутере-

ну зграде налазиће се магацин и ра-

дионица за веће поправке пушака,

као и радионица за одржавање ин-
сталација. | :

На уређењу стрелишта највећу по-

моћ пружиле су добровољним радом

јединице Југословенске армије из

пу-

хране, народна инспекција је код
радничко-службеничких ресторана уо-

чила знатну неуравнотеженост. Док

постоји. добар број ресторана чије су

управе успеле да својим претплатни.

цима сервирају врло добру и јаку хра:

ну, има их који у томе много подбапу-

ју. На пример, пасупрот ресторану гра-

ђевинског предузећа „Београд“, у ко:

ме је просечна дневна калорична вред-
ност хране у мају износила 5.115 ка-

лорија у ресторану Министарства ра-

да ФНРЈ је ручак пола месепа имао

више а пола месеца мање од 1.000 ка.

лорија, што је свакако недовољно. Уз:
рока ове неуравнотежености има више.

Поменути ресторан предузећа „Бео-

град" има свој бифе, који му доноси
добре приходе за повећано снабдева“
ње на слободној пијаци, што није сву.

да случај. Алн има много ресторана

чији су бифен врло слабо снабдевени

па зато и доносе оскудне приходе, ко»

ји не могу да користе много. И даље,

та за претплатнике, у мпогим рестора“

нима је нагомилано исувише особља.

У ресторапу Дирекције пошта на ес»

наест претплатника ради један служ•

бепик, а у ресторану Главне дпрекџије

савезне металске индустрије тај однос

је осамнаест према један. Нема ника»

квог разлога да претплатници сносе

сву штету овако бројне администраци“

је, 3

Али осим ових чињеница, чије обе“

лежје је умешност управа ресторана У

ортаппзовању рада: снабдевања, при“

премања и сервирања хране потроша“

чима, на квалитет хране утиче посло-

вање по самим ресторанима,

У материјалном пословању ресторана

важно је да свака установа увек позна“

је тренутно стање количина намирница

са којима располаже. За сада је тако

само у једној петини ресторана, где по-

стоје уредне картотеке робе, које прате

— смањење или пове»

контрола народних инспектора намеће
неколико озбиљних закључака. Потреб»

но је, пре свега, појачати борбу за по.

бољшање квалитета хране, у којој тре

ба више да учествује и Певереништво
за угоститељство, друштвену исхрану н
туризам Извршног одбора Народног

одбора Београда; затим више помоћи
оснивача њиховим ресторанима — у
снабдевању и контроли рада; побољта-
ти материјално пословање ресторана,
боље организовати припремање хране,
укинути „бесплатне“ претплатнике,
смањити број особља н набавити по»
требан инвентар.

Џ.
 

 

Београд добија 29
нових јавних теле-
фонсних говорница

шт њи земље, њихова ск рни: у ИМ а Е њено кретање,

има6 фронтовска ВИТИи тешко је то предвидети. Само београдског тарнузона, На радовима и, је веома важно, велики број рад. ћање 5сталин је скоро потпуно обр»
свакодневна авеза, ФРоџ 2 учествује такође Народна милиција . ] би. циљу решења питања равно-

до сада 29 зграда су окречили а ко- д » ничко-службеничких ресторана не до- нуто. Недавна инспекција је установи“ мерног распореда  телефон-
дужност, потреба.

И кроз читаво време досадашњег

трајања акције за уређење града, а

то ће се сигурно наставити и убу-

дуће, чланови рејонског одбора оби-

лазили су основне организације и

координирали рад како основних

организација међусобно, тако и рад

основних организација са одбором

за уређење града. Сваки од њих,

поред надгледања развоја акције У

основним организацијама, з4 које је

био задужен и одговоран „водио је

посебну бригу и за два вртића на

рејону и одговарао је за њихову у-

редност и хигијену.

У акцији за уређење града прве

су се јавиле, и одговориле на по-

зив, основне организације Прокопа

и Јатаган Мале, Оне су спровеле во-

довод и подигле осам чесми, проко~

пали канале за одводњавање и от-

почели са изградњом Прокопачке

улице која је плавила и од разних

наноса често била непроходна. Да-

навб је остало још свега 80 метара и

изградња улице биће завршена. То

су били предлози основних органи-

зација, њихове жеље које су изне-

ли у својим плановима и остварили

их. К

Нешто мало после њих почели су
фронтовци да оправљају Херцего-

вачку улицу и Браће Крсмановића.

Горе, код Зеленог Венца, у саста-

ву својих бригада, грађани су извр-

шили генералну оправку пијаце, док

су се фронтовци, из улица око Же-

лезничке станице, бацили читавим

радним еланом на подизање парка

поред станичних магацина. И док се

на пијаци после поплочавања, кре-

чења продавница и другог, оправ-

ља сада канализација, дотле сњу

парку код станице, већ поставља

водовод, засађује цвеће, дотерују

алеје и израђују пролази. У јесен

ту ће бити засађена и стабла.

Највише самоиницијативних за-

хтева, из основних организација, до-

лази Рејонском одбору за уређење

града по питању дечјих игралишта.

Планом је било предвиђено осам и-

лико ће их још до идуће зиме7

 

а и омладинци из центара за предвој-

ничку обуку из читавог Београда.
 

бија никакву помоћ са економија сво-

 
Омладинци Трећег центра предвојничке обуке из Трећег рејона добровољно раде на уређивању грудобрана и терена за

велико стре лиште које се подиже код Миријевс ког Брда

 

РАДНИЦИ УЧЕСТВУЈУ У УПРАВЉАЊУ ПРЕДУЗЕЋИМА

РАДНИЧКИ САВЕТ „ЗМАЈА“ УСПЕШНО
РЕШАВА МНОГЕ ПРОБЛЕМЕ_

А би се наши радници што ак-

тивније ангажовали у борби за
Састављен од претставника свих

одељења, најбољих
Пример радничког савета преду-

зећа „Змај' указује како треба да

ла да баш у тим ресторанима долази до

ненормалног стања намирница — ви

шкова, мањкова или претераних звали“

ха, Сваки вишак или мањак је исход
неправилне расподеле претплатницима,
умањене или повећанв (парочнто про»

извода обезбеђеног снабдевања: масти,

шећера н брашна), што је исто и код
стварања залиха. А колико штете при.

чињава претплатницима таква расподе“

ла намирница у храни потврђује

н

чи-

њеница да је у 98 ресторана и мензи

пронађено 824 килограма вишка масти,

у 88 ресторана 612 килограма мањка

масти, док је у 148 ресторана прона·.

ђено преко 14 хиљада килограма зали-
ха масти, 16 хиљада килограма залиха

шећера и преко 30 хиљада килограма

залиха брашна. Све ово смањује јачину

хране претплатницима ин омогућује

крупне шпекулације, Оваквим приме“
ром истичу се ресторан „Рад“ пз Же•

лезника, где је пронађено 2.490 кило-
грама шећера још из прошле голине,
ресторан Дирекције пошта са 431 ки.

лограмом масти, 2.411 килограма бра-
шпа ни 241 килограмом шећера. Уоп-
штено: стварање залиха је најпарази=

тије код ресторана грађевинских пре“

дузећа, ћ

Из свих тих разлога, затим због не
припремања недељног јеловника и с
тим планирања утрошка намирница, не»

вођења дневних калкулација и високе
режије у неким ресторанима, неминов“

но се појавио непотребно велики губн-

так који, само у мају, прелази милион
динара, Тај губитак произилази дели

мично и из обичаја једног дела управа

ресторана да њихови службеници не у-

плаћују новац за храну коју добијају.

У ресторану стругаре „Макиш" хране

се 24 таква „претплатника".

У таквом стању београдских раднич“
ко-службеничких ресторана пије чудо

што калорпчна вредност, а нарочито

избор јела у њиховом добром делу ни-
је задовољавајући. Мањи део рестора-

на даје својим претплатнипима стварно

добру и разноврсну храну: ресторан
Грађевинског предузећа „Београд“, пре“

дузећа „Југострој' у коме је маја ку“

ских говорница по свим кра-
јевима Београда и растерећења о-
них у центру града, надлежни те-
лефонски органи у. сагласности са
плановима Управе за уређење гра-
да, донели су одлуку о оспособља-
вању и постављању нових телефон-
ских говорница.

Према досадашњем распореду ау-
томатских телефона Седми рејон је
имао најмањи број. Чукарица, Ба-

ново Брдо и део Топчидерског Брда
били су без телефона. Сада је пред-
виђено да се поставе нови телефо-
ни'у следећим улицама: на
Радничке и Обреновачког друма
(Чукарица), у Пожешкој улици пред
бројем 123, у близини железничке
станице Раковица, на углу сквера,
Булевар маршала Тита и Улице Не-
знанот јунака, и Пере Веселинови•
ћа и Ранковићеве.

Становници Душановца, Вогждов-
ца, Бањице и Маринкове Баре до
сада нису имали могућности да 0-
бављају брзе разговоре. Према пла-
ну отпочели су већ радови на по-
стављању кабина у следећим ули-
цама: на углу Грчића Миленка и
Требињске, Витановачке и Кумо-
драшке, Булевар Војводе Степе и
Витановачке и у Мокролушкој у-
лици пред бројем 29.

Отварањем нових телефонских то-
ворница на територији Четвртог и
Петог рејона избећи ће се дуги ре-
дови, чекање и нереди пред теле-
фонским говорницама. Нове теле-
фонске кабине биће постављене на
углу Љубице Вуковић и Нове Ули-
це, Булевар Црвене армије и Воје
Вељковића, Светог Николе и Вељка
Дугошевића, Тршћанске и Димитри-
ја Туцовића, Зате Миливук и Све-
тога Климента, Шарпланинске и
Димитрија Туцовића, Булевар Црве-
на армије и Стојана Бошковића, Го-
сподара Вучића и Цветкове у Петом
рејону и на углу Војислава Илића
и Господара Вучића, Максима Гор-
кот и Јужног Булевара и Грчића
Миленка и Видовданске у Четвртом
рејону.

На територији Трећег рејона биће
гралишта за децу. Међутим, током 5 производних

с

развоја радних акција, тај се број извршење планских задатака, радника, раднлчки савет предузећа ради ово ново тело, на који начин "но 23 врсте јела, Завода ва нараду постављене две аутоматске јавне то-

и да би што непосредније управља-

_

„Змај“ стекао је ауторитет код це- прилази решавању проблема

_

508чаница (21 јело), и тако даље. Борниече то на гувлу Генерала Зала

"повећао на 17. Сви предлози су при-

хваћени. Повереништво комуналних

послова обезбедило је сав потребан

материјал, а радну снагу за изград-
њу ових објеката даће чланови
ФРронта. Тако ће Четврта, Тринае-
ста, Седамнаеста и Двадесет шеста
основна организација, које су по-
следње тражиле да подигну дечја
игралишта, отпочети њихову из-
градњу на својој територији. Ше-

снаеста основна организација пред-

ложила је и узела као обавезу да
изради парк у кругу Клиничке бол-

нице, док је Петнаеста основна ор-
ганизација самоиницијативно отпо-
чела са подизањем баште у двори-
шту Треће мушке гимназије. Такву
"предузимљивост показале су и Два-

десета, Двадесет прва и Двадесет
друга основна организација које су
пришле остварењу својих планова
за уређење и улепшавање Сарајев-
ске улице.

Кроз досадашњи рад подигнуте су
нове ограде око свих паркова, обо-

јене све клупе у њима и поставље-

не нове корпе за отпатке. У току и-

дућег месеца биће смештено, у пар-
ковима Трећег рејона, још 50 нових
клупа, а купатило на Сави, код Зе-

мунског моста, биће проширено за.
500 купача. Ту ће бити подигнуте
привремене кабине, јер се идуће го-
"дине предвиђа и изградња великог,
"модерног купатила. .

Приликом обиласка и разгледања

"излога, у улицама Трећег рејона,

"чланови комисије пронашли су да
има пристојних 453 излога. Неуре-

ђених је запажено 462 и за њих ће,

"ускоро, бити издати налози за доте-
ривање. Од прве серије од 41 нало-

та да се излози и застареле фирме

обоје и доведу у Ред. двадесет осам
је већ остварено. Седморица вла-
сника дућана и продавница, услед

ли прлвредом, у државним привред-
ним предузећима оснивају се рад-

нички савети, У Београду су до са-
да раднички савети основани у 22

велика предузећа. Из њиховог крат-
котрајног рада (први савети осно-

вани су крајем јануара ове године),

може се закључити да ова нова

форма управе над привредом значл

огроман допринос у успешном испу-

њавању свих планом постављених
задатака, у унапређењу производ-
ње, повећању продуктивности ра-

да, снижењу пуне цене коштања и

· побољшању квалитета. Састављени
од најбољих, најистакнутијих прет-
ставника колектива, до сада оформ-
љени раднички савети показали су
своју зрелост у решавању свих про-
блема предузећа.

Х
Један од најбољих радничких са-

вета свакако је савет у предузећу

за израду пољопривредних машина
„змај“. Од свога оснивања до сада

тај савет је одржао пет седница на

којима је донео одлуке за решење
многих важних питања, а на сва-
кој од седница, поред осталих, те-.
кућих проблема, дискутовало се и

о извршењу плана. Предузеће

„Змај“ је још крајем маја месеца
испунило свој финансиски план за
прво полугође, План по асортиману

није испуњен, нити ће бити испу-
њен на време, зато што због недо-
статка неких делова не могу многи
производи да се прикажу као го-
тови, Раднички савет је будно пра-

тио испуњење плана и благовре-
мено указивао на грешке, Због то-
га што је велику кочницу претстав-
љао недостатак материјала, нарочи-
то грађе, раднички савет је решио
да пошаље на терен једног човека,
који ће слати материјал. На тај на-

лог колектива. Савет је постао тело
које је позвано да реши све про-
блеме, да исправи неправилности,
да унапреди рад, Зато сви радници
и прилазе члановима савета са раз-
ним предлозима, Тако је дат савету
предлог да се среди евиденцаја по-

лупроизвода у складишту. Тај пред-
лог је усвојен и извршен. После
сваке одржане седнице чланови са-
вета одржавају конференције по
одељењима и на тај начин упознају
све раднике са одлукама и закључ-

цима савета.

Зе
На својој последњој седници овај

раднички савет длскутовао је о хи-
гијенско-техничкој заштити у пре-
дузећу, о штедњи и о неким про-
блемима испуњења плана. Предузе-
ће „Змај"' је смештено у старим
зградама, и ради под врло слабим
хигијенским условама. Многе про-
сторије немају вентилације, неке
радионице прокишњавају, Техничка
заштита је слаба, тако да су не-
срећни случајеви чести: само у овој
години било их је 19 тежих лак-
шах, Чланови радничког савета су
детаљно дискутовали о овом. Како
предузеће треба да се дозиђује, у
новим просторијама предвиђају се
сви потребни хигијенски услови.
старим просторијама решио је рад-
нички савет, што пре поправити хл-
гијенске услове и спровести тех-
ничку заштиту,
По питању штедње развила се

жива дискусија. Чланови савета го-
ворили су о расипништву кога има
на сваком кораку у предузећу. Ра-
слпа се канцелариски материјал,
цираде стоје на киши и у блату, при
сечењу комада не контролишесе
мера, па се дешава да неколико сто-
тина комада не може да се употре-

да
предузећа, Оваквих савета има још
у Београду и они треба да буду
важан допринос у јачању и учвр-
шћивању наше привреде. Због то-'
га је а у циљу даљег што ширег
и непосреднијег учешћа радника у
управљању привредом, решено да

се у свим привредним предузећима,

осим у задругама и ситно-занатским

предузећима, оснују раднички саве-

ти.

Крајње супротне њима су мензе логора.
„

омладинских бригада „Франце Розман
где су целог маја на избору били само
пасуљ и макарони. Но ни у већем из
бору преовлађују јела са кромпиром п
пасуљом, а прошлог месеца су она са-
чињавала 46 до 709 свих јела.

Уочљив недостатак радничко-службе-
ничких ресторана је слаб ни непотпуп
инвентар. Према запажањима народних

инспектора, неопходно је што пре на.

бавити скоро шест стотина столова и

нова и Вишеградске, и Добропољске
и Горњачке. У Другом рејону у сле-
дећим улицама постављају се јавне
говорнице: угао Војводе Вука и Би-
стричке, Таковске и 27 марта, На-
родне Републике и Георти Димитро-
ва (код Пожарне милиције) у Вој-
воде Мицка пред бројем 2 и код Ро-
спи Ћуприје.

На Бајлоновој пијаци већ је по-
стављена кабина и сада се врше ра-
дови на монтирању апарата.

 

и+ С ЈЕ» ЈЕ; ЛЕ, ИГОА НЕ Ху ЈОД ИК ПРРЈЕЛО ЈУЛИИК

 

Поливање улица сулфатном подлужином
мнотим нашим градовима, па и
У највећим, има низ улица ко-

јима се за време лета услед

живог колског и аутомобилскогт саобра-

ћаја дижу облаци прашине. Грађани

често и оправдано протестују и траже

или да се обустави саобраћај таквим

улицама, или отклони прашина на би-

ло какав начин, јер је опасна по здрав-
ље становника тих улица, а нарочито
по здравље њихове деце.

Најбоља средство против прашине је-

ста поливање улица (макадам и насутих

друмова) сулфатном подлужином. Шта

је то сулфатна подлужинат Го је отпад-
ни производ индустрије целулозе, од-
носно фабрика хартије, У нашим ме-

стима где постоје фабрике хартије ове

обично сулфатну подлужину, као  от-

падни производ, пуштају у канале и

тима често услед разорног деловања

сулфатне подлужине оштећују каналски

материјал и загађују подземне воде.

Међутим, предност сулфатне  подлу.

жине за поливање улица је заиста ве-

лика. Одмах после поливања на улици

се ствара компактна смоласта маса
услед везивања прашине и утиче по-

У Загребу је почело поливање неких

улица сулфатном подлужиноми до сада

је постигнут изванредан успех. На коло-

возу се створила смоласта кора, која по

неколико дана држи улицу без праши-

не. Поливање улица треба током лета

по неколико пута понављати, јер киша

испера смоласти слој, али на потпуно,

тако да је довољно поновити поливање

после кише са знатно мањом количином

сулфатне подлужине.

Загреб има добро
организован такси

сервис

О' се данас највише вози такси-

јемт Радни људи, који по послу

морају хитно да стигну на од-

ређено место, путници, који са тешким

пртљагом и децом долазе возом из свих

крајева земље; болесници, који хитно

треба да буду превезени у болницу или

пекари који треба хитно да пруже по-

моћ болеснику или повређеном и тако

одбора. Такси-станице размештене су

по чворним местима саобраћаја у граду,

где стоје на услузи радним људима од

раног јутра до пола ноћи. На најваж-

нијим местима такси-сервис ради дан“

ноћ непрекидно. Захваљујући _ доброј

организацији и будној контроли у 3За-
гребу такси-служба добро функционише

а превоз таксијем врши се према тари“

фи која није висока.

Да би се разумели успеси досада по“
стигнути у организацији такси-службе

и превоза путника такси-сервисом У
Загребу, потребно је упознати се 64
мерама које је народна власт правовре-
мено подузела да би сузбила самовољу

и бездушност неких такси-шофера, Ко
ји су покушавали да немилосрдно иско-

ришћују и уцењују радне људе. У томе

је огромну улогу одиграла строга и ши“

рока заснована контрола. Грађани 6У

указивали на поједина несавесне шофе-

док су и службеници Поверени“

штва локалног саобраћаја сами на 7

рену контролисали рад такси-шофера.“

ре,

немарног односа за уређење својих чин је ситуација досте поправље- _сби у одређену сврху. Разбацују се вољно на трајност коловоза, Сем тога даље. Због тога је 'одговоран рад такси-

просторија, новчано су кажњени. . на, У предузећу „Змај“, приликом разни делови по дворишту, непо- делује и. као дезинфекционо средство. шофера. У интересу заједнице било је потребно

Како су повереници свих рејон- проглашења ударника, није се во- требно се гомилају залихе. После шведски биолог др Хавалд Хуса, у сво- одмах у почетку онемогућити онв ретке

ских повереништава у исто време и

чланови одбора за уређење града то
они преко својих дирекција и пре-
дузећа, У најскорије време, још ће

више развити акцију, која је у
току, за уређење излога продавнипа

и исписивања нових фирми. На

2

дило рачуна о квалитету рада оног
радника који стекне право да буде

ударник, Раднички савет је донео
одлуку да може да буде ударник

само онај радник, који поред пре-
бачене норме даје и добар квали-
тет рада.

а

исцрпне, конкретне дискусије, рад-
нички савет је донео одлуку да се
у сваком одељењу задужи по је-
дан радник, који ће водити рачуна
о штедњи, чувањуалата и машина,
контролисати сечење материјала; у-
казивати на расипништво, ·

јој студији о деловању прашине на

микроорганизме, истиче да сулфатна
подлужина уништава бактерије, не
само због директног контакта, већ и у
току испаравања, На поливеној повр-
шини улице остало је 24 часа после по-

ливања само 0.22% бактерија.

У Загребу постоји доста добро орга-

низована и стално контролисана ауто-
сервисна служба државног и приватног

сектора, Приватни с| ектор ради под ру-
ководством и контролом Повереништва

за локални саобраћај Градског народног

песавесне шофера који су злоупотреб“

љавали своју дужиост. Несавесним шо

ферима одузимана ја дозвола за ВОЖЊУ

а у тежим прекршајима конфискован

ја такси Тако су уцењивачке тенлен“

ције сузбијене у самом почетку.

углу

|



 

Асфалтирају се улице у центру Земуна

ЗА УРЕЂЕЊЕ ГРАДА
У ЗЕМУНУ ЈОШ УВЕК НЕМА

ПОТРЕБАН ЗАМАХ

 

Чисте се само злавне и прометне
улице, а периферијаје и даље прљава

 

Земуну, у центру града, пред
поштом, стоји велика паро-
ла: „Учинимо све да наш

град буде уређенији и лепши". Ме-
ђутим, ако се прође градом видеће
се да се ово односи само на простор
ужег центра. Као и у већини бео-

градских рејона, и овде се присту-

пило "чишћењу и уређењу само
тлавних и прометних улица, док је
периферија, и даље остала нечиста
и прљава. Свуда по улицама и пла-
цевима који се налазе на крају гра-

да расуте су гомиле шута, цигала
и разноврсног смећа, које ту стоји

месецима.

Шта је до сада учињепо

на уређењу Земуна

Према плану, који је израдио
Одбор за уређење града предвиђе-

но је: редовно и свакодневно чиш“
ћење тротоара и коловоза улица,

кречење зграда и оправљање фа-

сада, ограђивање, чишћење и ниве-

лисање празних плацева, избаци-

вање смећа из дворишта, уређење

излога и постављање лепих фирми

са одговарајућим натписима, из-

градња дечјих вртића, уређење ке“

ја и разна друга побољшања.

План је доста обиман и обухвата,

као што се види, уклањање свих

оних недостатака који кваре и ру-

же изглед Земуна. Међутим, када

је отпочела акција за уређење гра-

да, није се придржавало плана. Ра-

ди се „од ока", што се стигне и што

се сматра најпотребнијим, У већи-

ни случајева иницијатива за поје“

динерадове потекла је од стране

појединих чланова Фронта и основ-

них организација, које народним

властима пружају обимну помоћ.

За два месеца изграђена су три

дечја вртића, од десет колико је

планирано. Вртиће су изградиле

Пета и Осма основна организаци-

ја, док је један изграђен упарку

„Калварија". Захваљујући грађани-

ма, који су правилно схватили зна-

чај ове акције у већини улица тро“

тоари се редовно чисте. Најчисти-

је улице су: Улица маршала Тита,

Лењинградска и Карађорђева. Та-

кође фронтовске организације за-

трпале су јаму У Лењинској улици,

која је претстављала опасност по

здравље грађана. Од стране Пове-

реништва

_

комуналних

Калдрмисане су и уређена улице

Добановачка и Цара Душана. По“

ред ових, учињени су и неки мањи

радови као постављање фирми и

уређење излога у продавницама У

центру града, постављене су цигле

по тротоарима мањег броја улица,

где су недостајале, Најбоље резул-

тате показале су Пета и Прва >

сновна организација, које

–

поред

редовног изласка на рад, контро-

лишу чишћење улица и изглед

радњи на својој територији,

Ово су углавном резултати _по-

ститгнути у току двомесечног рада

акција за уређење града. С обзиром

да је акција наишла на добар при“

Дем од стране грађана и да је вла-

стима пружена свестрана помоћ од

фронтовских и других масовних

организација, постигнути јрезулта-

ти нису задовољавајући. Много ни

је учињено, Тако, на пример, иако

су до сада грађани неколико пута

предлагали, иако је предвиђено

планом, јиш увек се није присту-

пило оправљању ограде, стубова и

капије на улазу у парк. Још увек

нису очишћене и редовно се не чи“

сте улице: Свињска пијаца, Ста-

љинова и Бежанијска. У предузе-

ћу „Стеван Дурић", и поред насто-

јања надлежних органа, до сада

није ништа учињено да се из дво-

ришта уклони смеће и шут. Исти

је случај и са Домом ученика У

привреди и двориштем у основној

· школи у Домбаској улици.

Прилаз пристаништу на

_

коме

пристаје бра» за Панчевачки Рит

налази се у веома лошем стању.

Власти нису ништа предузеле да

се ово отклони. Ови примери нису,

усамљени и једини, свуда, по свим

деловима града, налазе се гомиле

смећа, отпадака, цигала и друго.

Шта кочи пун успех

акције

Недостатак креча, фарбе, цига'
и осталог материјала умногоме ом'

та правилан развој акције за уре'

ђење Земуна, Међутим. потреба»
материјал могао би да се набави

ако би надлежни органи, а посебно

чланови одбора за уређење града.

показали више интересовања за

рад,

послова _

. Једна од главних кочница разве-
ја ове акције је слаб рад Одбора
за уређење града. Откако је о-
снован, овај Одбор се свега неко-
лико пута састао. Поједини члано“
ви не показују довољно интересо-
вања, и не само да ретко излазе на
терен и контролишу рад, већ уоп-
ште не помажу фронтовске органи-
зације и грађане. Одбор је састав-
љен од претставника масовних ор“
ганизћција и повереника комунал-
ног и грађевинског као и отсека
индустрије и занатства, Уколико би
чланови одбора показали више ин-
тересовања за ову акцију коорди-
нирали свој рад и правилно иско-

ристили фронтовску помоћ, резул-
тати акције за уређење града у
Земуну би били много бољи.

Ра

ЗА ОДГОВОРНИЈУ БРИГУ О ЉУДИМА

 

У ПРЕДУЗЕЋИМА ГДЕ СЕ НЕ
СПРОВОДЕ ЗАШТИТНЕ МЕРЕ
треба строго назнити директоре

Д ослобођења до данас по
стигнути су велики и зна-
чајни успеси у здравственој,

хигијенској и хигијенско-техничкој

заштити трудбеника. Ти резултати
сведоче о бризи народне власти
и новом односу који је створен
према радницима. Брига о сваком
човеку појединачно, о условима
његовог живота и рада, постала је
права и најважнија дужност свих
привредних и синдикалних _руко
водилаца.
Међутим, има, нажалост, још у“

век знатан број људи, руководила-

ца појединих предузећа, који овим
питањима нису пришли озбиљно и
савесно. Због тога се дешава да

радници живе у нехигијенским
становима, раде у нечистим просто-

ријама, и рукују недовољно зашти-
ћеним машинама. Због тога се де“

шава да они побољевају, а услед

незаштићености машина дешавају
се повреде и несрећни случајеви.

Да би се нехату и неодговорнасти
појединих управника и директора

предузећа, који су најпозванији

да брину о стању и условима под

којима се ради, стало на пут, донет

је низ законских мера за заштиту

радника. Комисије, састављене од
чланова Инепекције рада и синди-
калних функционера, обишле су
предузећа и упозориле на утврђе-

не недостатке. На свим местима,

где су нађени и најмањи пропусти

дати су рокови за њихово откла-
њање. Свакако, мислило се на мо-
гућности, а узете су у обзир и об.
јективне тешкоће, где су оне по-

стојале.

Па ипак, иако су рокови били

реални, иако се за отклањање хи-

гијенско-техничких недостатака од

стране народних власти пружа све-

страна помоћ, постигнути резулта“

ти не задовољавају. Још увек се
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— Штампаћемо довољно форму лара за универзитетске дипломе, до

због њих не чекају студенти месецима на запослење, о»

 

Помоћ синдиката у улепшавању Беотрада

ШТО ПРЕ ДОТЕРАТИИЗЛОГЕ, ПРОСТОРИЈЕ
И ДВОРИШТА БЕОГРАДСКИХ ПРЕДУЗЕЋА

ЕЉИ,да наш главни град бу-
де што лепши, мора да тежи
сваки грађанин,

х

У такмичењу пред Шрви мај, У

многим београдским

—

предуз

спроведено је чишћење и уређење

просторија и дворишта,

Међутим, касније је све опет 3а-

пуштено. Изузимајући неколико ве-

ликих трговинских радњи и уго-

ститељских објеката, свуда се по-

вратио немар и аљкавост. Излози су

поново прашњави, у њих се, без

смисла за лепо, трпа разна неуред-

на роба, пренатрпани су и ружни.

Још горе од трговинских предузе-

ћа изгледају угоститељски објекти.

Њихови излози нарочито падају У

очи, јер су их замазале муве а на

њима су често нечисте завесе. Ре-

довна је појава да је под нечист 2

о столњацима не треба ни говорити.

Грађани се сасвим умесно питају:

кад се они мењају и како се перу,

кад су редовно нечисти,

Исто тако, у центруграда налазе

се и мале занатске радње, чијем се

изгледу мора што про обратити ве-

ћа пажња. Ту су, пре свега, обу-

ћарске,

_

браварске, шеширџиске,

кројачке и томе сличне радње. Њи-

хови излози обично служе као ме-

сто за остављање разних непотреб-

них ситница, које ружно изгледају.

Има и таквих, где се голинама није

брисала прашина и-због тога пау-

чина царује. Код обућарских радњи

карљктеристично је и то да су у из-

логу скоро па свим местима пожу“

теле кутије од обуће са поцепаним

етикетама,

_

калупи и прашњаве

празне стаклене полице.

Управе синдикалних подружница.

као и месни одбори синдиката, мо-

рали би да у најскоријем времену

предузму енергичније мере како

би се то стање поправило. Ефика-

сна помоћ сипликата У авцији 38

уређење града била би: да се што

пре среди: очисти и улепшла, спољни

и умутратњи изглед београдских

предузећа. ЈЕ

У многим синдикалним подружни-
цама образоване су комисије за
помоћ акцији за уређење града, Оне
ће одговорити својим задацима са-
мо ако буду у најскоријем времену

исправиле досадашње недостатке и

развиле код свих својих чланова

смисао и жељу да наш главни град

буде што лепши и уређенији,

дешавају, нарочито у саобраћајним,
грађевинским и металским предузе-
ћима, повреде и несрећни случаје-

ви, Због тога је, на предлог инспек-

ције рада, Јавно тужиоштво досад
казнило новчаном казном многе

привредне руководиоце, који ни
после одређеног рока нису откло-

нили уочене недостатке, Тако је на
територији Београда новчано каж“

њено у првом тромесечјуове годи-

не, због неспровођења одлука За-
кона о инспекцији рада око 450

привредних руководилаца, са изно-
сом од преко 400.000 динара. Изме-

ђу осталих, кажњен је новчаном
казном и диреутор текстилног пре“
дузећа „Октобарске слободе" Сре-
тен Ристић. Поред тога што није

предузео скоро ништа да се 0от-
клони нечистоћа у Дому ученика и
што су поједине машине биле неза-
штићене, труднице су у предузећу
коришћене за рад у ноћној смени.
Рђав однос који овај несавесни ди-
ректор има према радницима илу“
струје и чињеница да је једном
приликом дозволио себи да ишама-
ра једног радника. Новчана казна
којом је он кажњен блага је, јер
поступци и рад оваквог кабадахије

спадају у непријатељске. Дужност

је органа Инспекције рада да пре-
ма њему предузму најстрожије ме-
ре.. У ливници „Александар Ранко-
вић" нема санитарних инсталација,

нема канализације и свуда је смрад

и нечистоћа. Директор предузећа је

кажњен, а стање се још увек није

променило, И у предузећу „Змај",

које производи пољопривредне ма"

шине и алат, има велики број не-

заштићених машина. Иако је и овде

директор предузећа кажњен, још

увек се радницима дешавају по

вреде и озледе. Али, поред ових,

има и таквих случајева где руко-

водилац предузећа чак није ни каж-

њен, Дирекцији занатских предузе-

ћа Трећег рејона познат је немаран

однос према радницима управника

предузећа  „Сода-вода“, Радована

Војновића, а он ипак остаје и даље

некажњен на својој дужности, По-

ред тога што није спровео заштит-

не техничке мере, није учинио ни-

шта да радници, који цели дан раде

У води, добију гумене чизме, Услед

тога су многима оболеле ноге, Та-

кође нису спроведене ни мере про“

тев експлодирања сифона. Многи

умесни предлози, које су радници

давали за побољшање услова рада,

као изаштите на послу, остали су,
немарношћу овог човека, неискори-

шћенљ Требало би да се органи

Инспекције рада позабаве и овим

случајем. :

Најчешће се дешавају повреде и

несрећни случајеви код грађевлн-

ских предузећа. Одговорни руково-

диоци градилишта дужни су да

спроведу све заштитне техничке

мере, као и да потпуно изолују она

места на којима су постављени е-

лектрични мотори, дизалле и о

стале машине, Исто тако, врло је

важно да се на свим погонима, на

жојима се ради, искључује елек-

трична струја. Нарочито је потреб-

но осигурати рад на дизалицама,

чија је неисправност и незаштиће-

ност најчешћи повод несрећама. У

отклањању хигијенско-техничких

недостатака велику помоћ могу да

пруже и сами радници, указивањем

на све оно што је нужно да се у“

чини. Поред тога, строто и правич-

но кажњавање несавесних поједи-

наца, највише ће допрлнети да се

стање поправи и са више пажње и

озбиљности приђе решавању ових.
проблема, што треба и мора да за-

штити наше трудбенике на раду.

ЛЕВ Е.(4Ја
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Заштоје једназрада

у центру три године
без воде

ТАНАРИ зграде у Господар Је“
времоној улици бр. 28 искусили

"су на својим леђима како изгле“

да самово.У власника који неће да по:

прави чесму већ три године и који је

так отказао воду.

Зграда је стара, приземна и има че:

тирн стана са петнаест станара, међу

којима пет транспортних радника и је.

дно одојче од пет месеци. У дворишту

зграде налази се заједничка чесма ко"

ја је већ три године покварена н ста-

нари немају воде. ·

Чесма је покварена још од 14 апри-

ла 1947 године. У то време управа во-

довода упутила је рачун за утрошак

воде који гласи од 3 априла до 6 маја

на 300.000 литара воде. Значи ова ко-

личина је истекла за свега 11 дана, од

3 до 14 априла. Власник зграде није
предузимао ништа да се установи квар,

нити је дозвољавао да се чесма опра-

ви, већ је констатовао да су је стана.

ри насилно ишчупали! Станари св због

овога жале Повереништву унутраш-

њих послова Првог рејона. Ствар тече

и даље. У међувремену од 1 марта до

2 априла 1948 године (ствар улази већ

у другу годину своје историје) водомер

  

показује утрошак од 49.000. литара, а

заједничка чесма је још увек покваре»

на. Станарп се питају: ко је ову воду
источпор На њихову молбу Поверени»
штво станова Првог рејона доноси ре"

шење да се квар чесме пма поправи»

ти на рачун власника.»

Али, преварно би се сваки који бин

помислио да се ствар на томе заврти•

ла. Власник зграде подноси жалбу и

наводи да станари нису били овлашће•

ни да траже оправку чесме, јер нису

закупци станова и немају уговор. Власт

поништава његову жалбу. Али власник

Се поново жали, наводећи да ова че:

сма није неопходно потребна, јер се

пред кућом налази јавна чесма, а та

чесма није бат пред самом кућом већ

пред Вишњићевом бр. 8, на Јованповој

пијаци. На крају крајева власпитп се

није обазирао ни на каква решења

отказао је воду у Управи водовода, на,

водећи да воду не трошп. Ово је пот-

пуно противно члану 48 Правилника

водовода који гласи: „Вода се може

отказати привремено за зграде у којт-

ма нико не станује."

Станари више не знају коме да се

жале. Власник је самовољно урадно

шта је хтео, оставио их без воде, неће

да поправи чесму јер је то за њега

јевтиније, а људи нека трче до јавне
чесме — то га ништа не кошта.

Господар Јевремова улица налази се

у близини џентра града а истовремено

ни у непосредној близини Јованове пи»

јаце. На основу чега сме власник ова

ко да одуговлачи и не поштује решења

народних власти н да се такорећи ис“

мева својим станарима кад траже во:

ду. Значи ли то да све зграде које су

у близини јавне чесме треба да тамо

узимају воду, јер је то за власника

јевтинијер |

Станари зграде у Господар Јевремо-

вој улици број 28 очекују да ће св ко“

начно наћи неко надлежан ко ће стати

на пут човеку који од 14 априла 1947

године не налази за сходно да задо:

вољни основне потребе станара.

Кућни савет

 

Против предрасуда о штетности промаје

 

„Потребно је уверити народ у нека баш обрнута дејства промаје“

 

нашем народу је широко укорење»
на предрасуда да је промаја штет.
на по здравље. Верује се да отва-

рање више прозора и врата у једној
просторији ствара струјање ваздуха,
које шкоди организму и изазива њего:
ва обољења. Нарочито су многе мајке
истрајне у тврђењу да је промаја уз:
рок лаких болести њихове деце — Кп-

јавице, грипа и сличног. Присталице

ове грубе предрасуде посебно су упор:

не када се ради о отварању прозора на
обема странама вагона, трамваја и дру-

гих превознпх средстава.
Обратилп смо се др Ванђелу Тасићу.

доценту Медииниске више школе же.
тећи да изнесе своје стручнотумачење

тромаје и њеног дејства па организам.

„Чудна је ова предрасуда — рекао

ле др Ванђел Тасић — п занста толико

укорењена да је потребно уттџатп на

народ да је што пре одбаци. Верује се

да је врло опасно отварати истовреме-

но више прозора и врата у стану, пре.

позним средствима, и да треба опрез:

по избегавати излагање струјању ваз:

туха. које се тада ствара.

Но — наставио је др Тасић — требо

знати да извикано штетна промаја ни-

је ништа друго до најобичније струја“

ње ваздуха, истоветно са лаким ветром
на пољани. Па ипак, зато ниједном
проповеднику предрасуда о промајн не
пада на памет да ће назепсти идући
градом по врућем јулском ветру, јер —
оправдано — тај ветар може само да
умањи испарења тела и тако освежи
човека. Исто то је и са промајом.

Алн, нажалост, у нашем народу јот
се много верује да је та промаја штет-
на. У Енглеској, Немачкој па н Фран.
пуској већ одавно је одбачено то мн»
шљење, а ипак нема више обољења не-

го код нас. Разумљиво да нагло хлађе“

ње прегрејаног организма, на пример
„освежавањем" хладном водом, може
ла шкоди.

Потребно је уверити народ у нека
баш обрнута дејства промаје — нагла-

сио је др Тасић. — Врло убедљив при-
мер ва то су баш ови затворени трам-
ваји, тролејбуси ин аутобуси Београда

у летње, запарне дане. Ту промаја неће

шкодити ништа, него ће само донети
вишеструке користи: освежење путника
од страховито загрејаног ваздуха, спре-
чити сувишна испарења ап тим п те.
жак, непријатан ваздух, који замара

човека, То струјање прочитћава в ваз:
дух од клипа евентуалних клицопота,
којих се свакако нађе у једном пре.
натрпаном превозном средству.

Завршићу, још једним, позивом да
са треба борити против те страховито
нелогичне предрасуде о штетности про“
маје, рекао је на крају др Ванђел Та
сић,

По највећој жези тролејбус пролази улицама херметички затворен, а
туше и зноје

 

ПреГЛЕЗААЧАЗИЦА
СПОПОЛШТАННЈА

ПОТАВИЈ
ТРШЋАНСКО ПИТАЊЕ
ПОСЛЕ ИЗМЕНА НОТА

је познато владе САД,

Велике Британије и Француске
ао што

одбациле су ноту

·

коју је 20

априла упутила влада Совјетског Савеза

овим земљама по питању именовања гу-

вернера СТТ. Три западне силе одбаци-

де су ноту као неприхватљиву сма-

трају да оне не крше уговор о миру са

Италијом. Совјетска влада оптужила је

три западие силе да Трст претварају У

своју „илегалну војну базу" ми захте-

вала је поред именовања гувернера

повлачење англоамеричких "трупа са

стт. на оптужбу и захтеве Совјетске

владе, три западне силе одговориле су

16 јуна одговарајући да је утовор о миру

немогуће спровести у живот и због тога

су, код садашњег стања ствари, дошле

до убеђења да сав „мирољубиво решење

тршћанскот питања може најбоље оства-

рити споразумом између непосредно за-

интересованих страна."

За ову размену нота између совјетске

владе и три западне силе по тршћан-

ском питању Југославија је непосредно

заинтересована због тога што се ради о

решењу проблема који се данас налази

у центру спора између Италије и Ју-

гославије, и по коме се из Италије во-

ди жестока иредентистичка

_

кампања

против Југославије. Због тога Југосла-

вија не може да остане равнодушна

према совјетској ноти као ни према од-

говору западних сила јер се ради 0

предлозима чија би практична примена

значила поновно стављање југословен-

ских националних територија и једног

дела југословенских народа под туђин-

ску владавину. Совјетска 'мота била је

срачуната на то да се компликује

тршћански проблем и да се спречи ње-

гово решење на бази непосредних пре.

товора између Италије и Југославије,

на начин који би најбоље задовољио ка-

ко оправдане захтеве, права и интересе

Југославије, тако и интересе Италије,

Такво решење тршћанског питања до-

принело би сређивању политике у овом

делу Европе, учвршћењу принципа ми-

рољубивог споразумевања и сарадње

међу народима, а самим тим и смањењу
међународне затегнутости. Совјетска но-

та међутим, узела је на нишан управо

те принципе непосредног споразумева-

ња између заинтересованих земаља и

како је имала за циљ да спречи спора-

зум између Италије и Југославије по

овом деликатном проблему, она није

могла да послужи ничему него да

тршћански проблем још виша компли-

кује и да га остави нерешеним, како би.

та могла увек искористити као адут у

хладном рату са САД. | јаз 2---

Став три западне силе, који је изра-

жен у одговору на совјетску ноту води

рачуна о садашњем стању ствари и сма-

тра да би се најбоље решење могло лпо-

стићи директним споразумом између

Југославије и Мталије. Међутим, стано-

виштев западних сила је истовремено ду-

боко контрадикторно и нереално, јер се

у исто време оваквим предлогом потвр-

ђује да три западне силе остају при

свом нацрту тројно декларације, наиме

да се читава СТТ укључи у састав И-

талије. Несхватљиво је како се на овај

начин може преговарати са Италијом, за

праведно решење тршћанског питања ка-

да се унапред изјављује да читава СТТ,

на којој живи део југословенских на.

рода треба да припадне Италији. Такво

становиште које унапред онемогућује

постизање споразума, јер не води ра-

чуна о етничким и геополитичким пра-

вима Јутославије на СТТ, је у најмању

руку лицемерно и стварно уперено на

то да се пружи подршка оним иреден-

тистичким елементима у Итапији који

на жела споразумевање с Југославијом

нити сређивање односа између две зе-

мље.

Тројна декларација, при којој запад-

на силе и даље остају мако се на речи-–

ма изјашњавају за споразум између

Италије и Југославије, донета је без

консултовања и сагласности Југославије

и према томв она се ниуком случају не

можа прихватити као база за југосло-

венско-италијанске преговоре. Напро+

тив, позивање на тројну декларацију,

која тежи да југословенска територија

и југословенски живаљ поново изручи

италијанској власти, онемогућава ства-

рање преговора између две земље.

Тршћански проблем не може да буде

решен ни на бази предлога совјетске

владе нити на бази предлога западних

сила, јер и једни и други прелазе преко

основне чињенице у овој ствари: преко

права Југославије да свој живаљ и сво-

је националне територије задржи у гра-

ницама своје државе.
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љаде примерака илегалне штампе.

пљала на акцију.
Бранко Ђоновић и Слободан Јовић погинули су хе-

ројском смрћу, Њихова имена и подвиге свако зна. А

дело које су за собом оставили. не плашећи се ничега,

створено је великим делом у кући на Бањичком венцу

У загушљивој просторији, у коју се улазило помоћу ле-

става, кроз тајни пролаз у зидном орману, њих двојица

проводили су дане и ноћи на раду. при светлости елек-

тричне лампе. У часовима одмора прихватали су се

књига (оне још и данас стоје на полици), или су слу-

шали радио. Уморни, легали би у собу до штампарије,

У једноставну постељу. А свуда унаоколо лежао је (и

лежи) штампарски материјал, тешко
табаци, најфинија хартија Највећи део времена про-

водили су у раду: Јовић за својим сталком. а Ђоновић
која такође има

Упркос смрћу кажњивог прекршаја наредбе немачке

команде тује машину купио и превезао је у таљигаш-

ким колима из Земуна у Београд друг Вукмановић-

крај тигл-машине,

"НУЋА У НОЈОЈ СЕ НАЛАЗИЛА
ЛЕГАЛНА ШТАМПАРИЈА ЦК КПЈ

·ВАКОГА ко данас зађе у малу кућу на. Бањичком
"венцу број 18, претворену од пре три месеца у Му-
зеј илегалних партиских штампарија. више, мож-

__да, но на другом месту, прожме осећање поштовања

__ према борцима, чији се рад огледа на сваком изложе-
__ном детаљу у тој кући. За њу је везана једна од оних

______ историја које нису стајале усамљене у току нашег осло-
___бодилачког рата, аети које су саме по себи велике и

светле. Напоран рад, праћен најстрожијом конспира-
цијом, пун трзавица, али и пун свести, упорности и са-
мопрегора, одвијао се на томе месту. Централни коми-
тет Комунистичке партије Југославије имао је у тој
кући своју илегалну штампарију, која је, упркос нај-
тежим условима и прогонима педићевских власти и
Немаца, остала неоткривена за сво време окупације.

Пуне две године (од августа 1941 године до августа

1943) графички радници, данас народни хероји, Бран-
ко Ђоновић и Слободан Јовић сакривени у тајном бун-
керу у темељу зграде, штампали су уз помоћ другова,
које је Партија оставила у позадинском раду, на хи-

новина,

летака и прогласа. Све до усељења Немаца у зграду
(1943) из ње је, упркос свему, изношена у народ штам-
џана реч Партије, која је разбуктавала гнев и оку-

брошура,

набављане боје,

су открили,

своју историју.

Темпо, уз помоћ другова. Затим је скривена лежала на
градилишту куће, све док није тајно смештена у бун-
кер. У мноштву издатог илегалног материјала наила-
зите и на примерак Историје СКП(б) штампан у овом

тајном склоништу. На њој стоји скромна посвета:

„Другови из позадине посвећују свој рад друговима
борцима НОП одреда и бригада Југославије“...

Легално, у кући су боравила још пет лица, пет на-

родних бораца. Доктор Мило Бошковић (који је пред
властима био закупац куће), Бранко и Дана Максимо-

вић, званични власници куће (они су помагали у штам-
парији), Зага Јовановић „супруга“ др. Бошковића, се-

кретар партијске ћелије и Љубица Ђоновић, „кућна

помоћница“ која је помагала у изношењу илегалног
материјала. Сталну везу са штамџаријом одржавао је

друг Благоје Нешковић, за све време њеног рада.

Снабдевени лажним исправама,
преносили из куће по унапред тачно утврђеном реду,
достављали је зато одређеним лицима и враћали се на-
траг да у „миру“ проведу дан у окупираном Београду.

Он, међутим, није био миран и није се потчинио, упркос

тешким губицима које је наша Партија претрпела. На

београдским улицама, чијим су тротоарима
зима вршљали непријатељи, странци, често је изјутра

освануо материјал, који је позивао народ на буну. на
отпор, на мржњу и на — љубав — у име слободе. При-
мерци те штампе пребацивани су ван града, даље, пра-
шњавим друмовима,
пругама, у срце Србије, .

Узалуд су Гестапо и специјална полиција цепали

те плакате, огласе и извештаје, тај „бунтовни, антипа-
триотски материјал" Легитимни управљачи Србије,

који су се званично хвалисали „да је београдска поли-
ција потпуно дорасла свим методама Комунистичке
партије и у четири године извршила пет провала"
(„Ново време", 28 јула 1944), нису могла себи да уброје
у успех то што штампарију Централног комитета ни-

они су штампу

колово-

железничким (тада немачким)

У наше дане она стоји као још један докуменат
наше недавне, херојске прошлости и освежава сећања
на упорну, организовану и самопрегорну борбу коју
је предводила наша Партија.

 

   
  

0 писању речце ма
2 другим речима
ОоСтОЈИ неслагање у одвојепом

и састављеном писању речце
ма с другим речима. Чак је

"једно велико предратно издавачко

предузеће једно своје издање, читав

низ дела, штампало како дотле ни-

је био обичај и како ни потом ни-

је било уопштено. Додуше, то је

предузеће било свесно да постоји

велика неуједначеност, јер су неки

писци писали ту речцу заједно с

другим речима, други опет дослед-

но су писали одвојено То је пре-

дузеће с одређеном намером поку-

шало да уведе један пачин, да за-

веде једнообразност, да од два по-

ступка у писању ове речце одабере

и самим тиме препоручи један за

који се мислило да је одиста пре-

ватнуо у употреби

Тако је цело издање имало обли-

ке сложених речи; мада, мако, ма-

   
      
        

      
  
  
  
  
  
  

  
  
  
  
    
  
  
    
     

који, макаква, маколики, маколи-

ко, мачији, магде, макул, машта,

мачиме, мачијих и слично, дакле
  

у свим облицима и у свим случаје-

вима заједно.. Али је настала сна-

жна реакција против таквот начи-

на писања, свет се није сложио

велики број врло угледних писапа

се успротивио, а самим тиме на-

ставио да и даље пише како је и

дотле писао, то јест одвојено. И

потом је још неко време постојала

мала забуна, али се ипак стало на

страну оних који се нису приволели

састављеном писању речце ма с

другим речима.
ИМ само је споменуто

_

издавачко

предузеће попустило: покуша) да

се кроз читав низ дела изметне

један начин писања није успео, и

поред тога што су сама дела била

од познатих писаца Навика узуса

конвенција већ устаљена у питању

писања ове речце није се мотла

лако срушити, изменити., па се и
само предузеће и сви који су се

колебали нагло  нађоше на истој

линији, помирише се с уобичајеним

начином одвојеног писања речце

ма.
Али све то не значи да и данас

нема настављања тога начина пи-

сања, Напротип, — има га подоста.

Само у томе не треба гледати ни-

какво настављање споменутог по-

кушаја завођења једног јединстве-

"ог начина, него је ту посреди

оста непажња. отеустно навике,

| несвесно спајање по једном унеко-
_ дико правилном осећању да сама

__ речца МА не значи ништа. а да У

| заједници с речју којој се подаје

чини и мисаоно и говорно једин-

ство Природно је, та су два усло-

ва врло важна, али по правилу пе-

_ ма могућности за спајање ако није

"испуњен и трећи услов — уобича-
феност, навика, узус, конвенција.

Остало је, дакле, само једно: У

свим речима и различним облици“

- ма, без обзира да ли су речи про:

_менљиве или непроменљиве, пишу

 

  

    

       

 

     

    

  

        

  

    

  

  

  
  

     

  
   

    

 

  

        

  

 

се одвојено сл речце МА. Тако и-

|“ о заменице: МА КО, МА КОГА,
МА ШТА, МА ЧЕГА, МА ЧЕМУ,
МА КОЈИ, МА КОЈУ, МА чији

МА ЧИЈИХ, МА КАКАВ, МА КА:

КВУ, МА КАКВИХ и слично; све.
зице: МА ДА, МА И; прилоге: МА
ГДЕ, МА КОЛИКО, МА КУД. ма

КАД, МА КАМО и сличио. Приро:
дно је, писаће се само МАКАР,јер
други део те речи неби ништа зна-

чио: ми ту не осећамо да је какна
сложеница од речце МА и другог

дела, _ .
Ел. ј

 

Гостовање обласних

позоришта у Београду
Овога месеца у Београду гостују пет о-

бласних народних позоришта из Србије,

која с најуспелијим остварењима свога

репертоара наступају пред нашом публи-

ком и позоришним стручњацима. До сад
су претставе дали обласна народна по-
зоришта из Титовог Ужица, Ниша и Заје

чара, а до краја месеца наступиће и чла-
мови обласних позоришта из Приштине
Крагујевца. На слици: сцена из другог
чина Дикенсовог комада „Цврчак на ог-
њишту“ у извођењу уметничког внсам-
бла из Зајечара.

 

  

 

ВЕСТИ
из кулуное живога

У Београду се врши ннз припрема

за свечану прославу 7 јула, Извршни
одбор Народног одбора Београда, по-

ред осталог, поставиће на Петом ре

јону у улнпи која носи пазив парол-

ног хероја Ђука Динић, плакету са
ликом другарице Динић, Плакета са
ликом пародпог хероја Жикице Јовано-
вићаШпаппа биће постављена у улп-
пи која посп тегово име. Обе плакете
ве. су лапршене. Израдили су их ва“

јари Славка Средовић-Петровић п Сте~
ва Боднаров.

х

Конститунсана је нова управа Саве»
за културно-просветних друштава Бе»
ограда. Претседник је Мнодраг Љубо-
јевић, подпретседипк Родољуб Жижић,

секретар Браннслав Ђорђевић, а бла-.

тајник Наталија Тодоровић. У управу

су н претставници масовних организа“

пија и наши позпатн јавни н културни

радници, Нова управа бројн укупно
25 чланова. ,

Хх

Од 1945 године до данас предузеће
„Просвета“ издало је разног музичког

материјала у тиражу од око 350.000

примерака. Издати су музички часопи“

си, уџбеници и ноте. Поједини пример»
ци излазили су у просечном тиражу од
2.000 до 5.000 што показује веома раз-
вијену делатност у овој области,

    
_ У горњим просторијама Музеја изл
партиских штампарија и штампе ко
окупације, На слици; витрине са

 

ожене су и фотографије осталих илегалних

ја је у Београду излазила пред рат и за време

факси милима и оригиналним примерцима иле-

галне штампе

   

  

 

_ Централна Кинотека
располаже са 3500 домаћих

и страних филмова _

развоја наше домаће филм-
 прае порастом и перспективама

ске индустрије у нераздвој-

ној је вези рад једне установе 0

којој се код нас готово и не зна. То
је централна кинотека у Београду,

која као научна установа има за

задатак да сакупља наше домаће

и стране филмове и сав остали ма-

теријал који може да буде од ин-

тереса и користи за наше филмске

и друге културне раднике. Основа-

на почетком прошле године при Ко-

митету за кинематографију Владе

ФНРЈ централна кинотека се још

увек налази у фази формирања.

Централна кинотека има своју

филмотеку и фототеку. У плану је

да се: идуће године. оснује и филм-

ски музеј, одељење хронике и би-

блиотека, · као саставна одељења

кинотеке. У Филмотеци, каква је

она данас, налази се разни матери-

јал, веома занимљив за проучавање

наше недавне прошлости, Она са-

држи око 1.400 страних журнала,

који су код нас приказивани пре

рата, сем тога око 100 усташких,

као и скоро све немачке и итали“

јанске журнале, који су у пропа-

гандном циљу сервирани окупира-

ном Београду. Неки од ових журна-

ла коришћени су за израду доку-

ментарног филмског фрагмента ко-

ји је израђен после ослобођења, а
приказује недела и злочине дома-
ћих издајника и окупаторских зли-

коваца над нашим живљем. Кино-

тека располаже и извесним: бројем

„краљевско-југословенских" фил-

мова, који су до недавна били ра-
стурени, а сада су брижљиво сорти-

рани да би ускоро били приказани

интерном кругу филмских радника.

Поред тон-фипмова кинотека распо~

лаже и немим филмовима, који та-

кође треба да буду испитани, Ки-

нотека има неме филмове, као што

су Пат и Паташонови филмови,

кратки неми Чаплинови филмови,

филм „Еди Поло као гусар" и неки

други.

Највеће одељењекинотеке је оно

у коме се налазе сви наши домаћи
уметнички и документарни филмо-

ви и филмски журнали. По једну

копију свих филмова који су досада

код нас произведени предузећа су

достављала централној  кинотеци
која их чува и може да их према

потреби користи, Укупно Кинотека

располаже са укупно преко 3.500

разних филмова домаће и стране про-

дукције., |

-Иако је као установа релативно
млада, централна кинотека, захва-

љујући упорном раду на прикупља-

њу свег филмског материјала који

је затечену земљи и развоју наше

домаће филмске индустрије, распо-

лаже филмовима који по своме зна-

чају дозвољавају да се мисли и на

размену са осталим кинотекама У

свету, Тако је ова кинотека недав-

но постала дописни члан Међуна“

родне федерације филмских архи-

ва, чије се седиште налази у Па-

ризу. Путем ове организације наша

ће кинотека моћи да развије већу

размену филмова, да набавља стра-
не филмове који су од користи за

рад наших стручњака, а да хао
против-вредност Међународној фе-

дерацији ставља на расположење

филмове које има у своме поседу.

У плану је да кинотека добије

своју пројекциону салу, која би

пружила техничке могућности за

приказивање кинотечког материја-

ла пред нашим филмским култур-

ним и научним радницима као и
студентима уметничких академија.

Посао који су до сада обавили

службењици ове установе показује

да се у релативно скученим усло-
вима може обавити дужност и по
стићи леп успех, Кинотека је сме-

штена у једном немачком бункеру

на терену „Авала-филма" (на Таш-

Мајдану), где је и лети и зими јед-
нака температура. Од како је лепо

време, службеници кинотеке сре

Ђују филмове на отвореном просто-
ру, док су зимус имали на располо~

жењу омање просторије. Под при-

лично тегобним условима они су са-

вијали филмске траке, херметички

их затварали у лимене кутије у ко“

је су стављани комадићи камфора

да се заштити трака од квара. За

нешто више од годину дана Колех-

тив кинотеке је средио око 8000

ролни филма, свих 3.500 филмова

који се сада налазе у кинотеци.

Сем централне кинотеке у Бео-
граду, У земљи раде и две ре-

публинке кинотеке, Недавно су о

сноване кинотеке у предузећима

„Јадран-филм" (Хрватска, Загреб)
и –„Вардар-филм" (Македонија,

Скопље). ' 4

 

СПОДанас почиње првенство света у футбалу

  Ђајић
Чајковски

света у футбалу било је пријавље-
но и узело је учешћа преко 50 е-

кипа из свих крајева света. Интересо-
вање за ова такмичења надмашило је
сва. очекивања .Никада раније није се
толико говорило о футбалу. није се
коментарисало и прогнозирало. Уколи-
ко су се више приближавала финална
такмичења, утолико су се чешће могли
наћи у штампи свих земаља коментари
о игри, тактици, издржљивости и фор-
ми појединих екипа. Футбалска гроз-
ница обузела је цео свет, а нарочито
земље чије екипе учествују у финал-
ним такмичењима у Бразилији. _

3 учешће на Четвртом првенству

Шта је учињено па побољшању
игре наше репрезентације

Још у току пролећног дела футбал-

ског првенства почеле су припреме и-
грача, који су, према форми у којој су

се налазили, долазили у обзир за др

жавни тим. На овим такмичењима уо-
чени су недостаци који су умногоме

ометали ефикасност зи постизање

љих резултата наших водећих тимова

Приступило _се форсирању одређено!

система, добрих тактичких замисли

побољшању техничке и физичке кон

лиције сваког појединца и екипе као

елине.
та је недостајалот Сви страни струм

њаци, који су гледали напте екипе у зе

мњи и иностранству у једном су се сла,

гали: „Југословени играју добар, брз

технички дотеран, али неефикасан фут

кал.“ Уколико наши тимови са више ла

коће и брзине освајају терен, утолико

«ада се нађу у простору противничкој

итеснаестерца, почињу са бесконачни“

«комбинацијама, лрибловањем и задпжа

вањем,. Значи: мало се шутирало. на гол

Такође једна ол лотих карактеристике

нашег футбала била је претерана игра У

ширину, уместо, да дугим штутевима и бр

зим акцијама, на најбржи начин псвајају

протизнички простом и продиру у ду:

гину, |

Послв завршеног првенства приступило

св систематским тренинзима, на којима

су под стручним руководством тренера

Брочића отклоњени мноти недостаци И

нарочита се пажња обратила побољшању

индивидуалне технике и физичке конди-

ције појединаца. Већ на утакмици против

Лација показали су се резултати овиХ

систематских тренинга. Док су сусрети са

Данском и Швајцарском показали да су

се наши репрезентативци ослободили ма-

на које су кочиле "е само постизање пу-
ног успеха екипе, већ и даљи напредак
сваког појединца. Бекови сада играју, а
нарочито Станковић који је својим че-

стим „излетима“ доводио у тешку ситуа-

цију ужу одбрану, бржи и једноставнији

футбал са дугачким и прецизним лопта-
ма. Халф линија и четвороугао претстав-

љају најбољи део нашег тима. Својим

смишљеном, разорном и прецизном игром
халфови нв само да претстављају кочни-
цу противничких напада, већ у исто вре-
ме својом офанзивном игром они су опа-
сност и за противнички гол. За разлику
од раније, на око лепе али неефикасне и
претерано комбинаторне игре наш навал-
ни ред дејствује брзо и одлучно. Ово на-
рочито важи за Томашевића и Бобека.
Садашња игра ових играча најбоље пока-
зуја колики је напредак постигнут на
припремама. Видели смо Томашевићеву
игру против Данске. Несебично, без дри-
бловања и задржавања, допринела је да
сната навале буде неодољива, Исти је слу-
чај и са Бобеком, У његовој игри више
нема задржавања и беспотребног дрибло-
вања. а ·
Поститнути резултати на задњим међу.“

народним сусретима наишли су на одјек
у штампи целога света. Најбољу карак-
теристику игре наше репрезентације дао
је после сусрета са Швајцарском „Цири-

шки Спорт“: .„... Једанаесторица југо-
словенских играча показали су нам само
део оног што они знају. Почињемоса кон-
дицијом: чврсти, брзи, добри техничари
они не знају за умор... Владање лоптом
је савршено код сваког играча, макар се
напазио у било каквом положају, „Игра
против Данске и П вајџарске као форма
" оптимизам наших играча пружају нам
паде да ће наша екипа достојно репре-
'ентовати спорт сопијалистичке Југосла
сије на Четвртом првенству света у фут
ллу.

Колико и које екипе учествују У
Фипалним такмичењима

Пропозицијама светског футбапског ку
„а предвиђено је да у финалним такми
тењима учествује теснаест екипа, кој
ле се добити на квалификационим так
мичењима. Међутим, ове године у фина
тама ће учествовати само лпанаест, Ре
презентапије извесних земаља, које су с
пласирале за пва такмичења су из раз
них узрока отказале своје учешће. Пор
тугалија, после сусрета
(3:5) и Шпанијом, отказала је своје уче
шће. Слично је и са Француском. Уочи

са | Њнглеском

отказа учешћа на такмичењу француска

репрезентација је одиграла футбалске у“

такмице са Шкотском и Белгијом, и оба

сусрета изгубила. Слично је са Турском

и'Индијом. Према томе, у финалама ће

св састати следећихдванаест земаља: пр-

ва група: Бразилија, Југославија, Мекси-

ко, и Швајцарска; друга група: Енглеска,

Шпанија, САД, и Чиле; трећа група Ита-

лија, Шведска и Парагвај, и четврта гру-

па Уругвај и Боливија.

Сусрети почињу 24 јуна, када ће се о-

дрржати само један сусрет између Брази-

лије и Мексика у Рио де Жанеиру. Два-

десетпетог јуна састају се: Енглеска—Чи-

ле, Италија—Шведска, САД—Шпанија и

Тугославија—Швајцарска.
М. ВБ,

иРОРНИГииитивенин

 

Успешна турнеја наше репрезентације
по Северној Европи |

аховска

·

репрезентација Југо-
славије на турнеји по Северној
Европи постигла је две значајне

победе у двокружним мечевима са
Шведском и Финском. У Стокхолму

ја победила шведску репрезентаци-
ју са 13'%:6":, а у Хелзинкију фин-
ску репрезентацију са 16:4. Ове две
лепе победе поново су потврдиле
велику вредност југословенског ша-

ха. Шведска екипа убраја се међу
најбоље у Европи, па ипак у сусре-

ту с нашом екипом није постигла
ни пуних 33 од сто могућих бодова.

Још слабије су прошли Финци, ко-
ји су начинили света 20 од сто. Ју-
гословенска мајсторска екипа је по-
сведочила да је спремна за тешке

борбе, које ће почев од 20 августа
водити у Дубровнику за титулу 0-
лимписког шаховског првака света
Ових дана југословенска екипа

борави у Холандији, где у Утрехту
игра утакмицу са холандском репре-

зентацијом. При повратку за домо-
вину југословенски мајстори сусре-
шће се 27 јуна у Паризу у мечу са
француским мајсторима.

РОГОЕРОУЕМБКА ОРРКАМА
егапа па Затроптии Б5АО ,„ Мјијогк"

1944 вод.) у ;
ве: Репкег – Ст: К]ејр

! 5е!—13 ет--еб; 2. 42:84. 47:-45. 3 с2-
3. ст—се6. 4 е2-ез, 558--17, 5. ЗР1—е3.
348— (6, 6. 111. 83 ГЛА „46, 7 0-0, 0-0;: 8
93 24, 45:64, 0, 80304 566 е4; 10. ра3:ел.
ПЕЋ. 1. Те -е!,. '8547- #66, 12

_

ге4д—с2
тееб, 13 Бе—ђа, 646 р4; 14. Ге1—а2
(Б4:а2; 15. рат:а2, прав -846; 16. Та1–а1,

18. 513—е5,Тев—48; 17. раг—е3, 1,28—а7;
гат—ећ; 19. 12—80, 7046—с7; 20. Б2—в41
516—47; 21. Рез—а3, 547—18; 22. 24—и5,
ћв6:5:; 23. 14:25, Тав—86; 24. Теј—е4, Тав—
ав; 25. Тед—ћ4, 5:8—б (1:пиаепо је, јег је
ре ргено ва 26. раз—л3);. 26. Бе5:Еб,
17:86; 27. Т41—11, Таб:а4.

Рологај ровгје 27 рофеха сгповка:

 

268. Тп4а—ћв + 1! Кев:ћв; 29. ТЕ—18+, Кув—
ћ7; 30. раз— 53+. Стпј ргедаје, јег пе то-
%е да бгат таг,

В!УМ ргуак БАР Агпоја РПепкКег је је-
аап од чибоуа атемсКке ере. Џ гадјо-теби Јинозтау!ја--БАП Ееђгцага оуе код!
пе Пепкег је за Вађагот једпи рагијо
аоћо 1 1едпа гепилгао. Ма ргеаганутоПгторђадата РепКет је зуојој екћр! Ђјанодаген обгој Котбтаогпој 1шл, допо:
вјо зпафап Бгој Агавосетћ ђБоаоуа. Рагнја рокатије да ве ргопу упјеџа пе сте
од! разјупа одђгапа 0 Хоте. ве тога4 уУоаЈи гавила опај бјап паде екћре. ко'зе оЛтрђаф Ђиде, визгео за Репке

 

УЗ РАДА НАТТИХ
ВвИСсОКИХ ШКОЛАис

_ Радну задругу
у Лазаропољу деко-
рисаће студенти Ака-
демије за приме-·
њен! уметност
И

  

  

 

и ове године студенти наших двеј
академија у Београду: ликовне и
за примењену уметност одлазе на

летњу праксу и екскурзије, које нису
новина У раду наших високих школа,

Студенти обеју академија упознаће се
са ликовном прошлошћу наших народа,

· са напорима који се врше у изградњи
социјализма, добијаће непосредне инспи-

рација за самостално стварање и исто.

времено ће усавршанати старе технике

копирањем, што је све од важности за
њихово формирање у уметнике и високе

стручњакв у области примењених умет.

ности.

На дугој маршрути, од Пуле па све до
Бара, Улциња и Боке, додирујући низ
места на јадранској обали, студенти

Академије за примењену уметност упо«
знаћа св на екскурзији са средњовеков+

ним културно-уметничким и историским
споменицима насталим код нас под ути«

цајем Запада. (прошле су године проу.
чавали средњовековне споменике
Македонији, Космету и у Србији). Сем
помоћи коју ће студентима ове Акаде-
мије пружити њихови професори, од

велике ће користи бити и тумачење ку-
стоса и чувара старина што их учесни-
цима екскурзије ставља на располо«
жење Конзерваторски завод у Сплиту,

Министарство поморства изишло је сту.
дентима у сусрет тиме што им за пун

месец дана даје на коришћење брод

„Јадран" на коме ће студенти бити сме-

штени све

с

време, и где ће им бити

обезбеђена исхрана.

Летњу праксу студенти вајарства ове

Академија провешће у атељеима профе-

сора Грасија и Китака где ће усаврша-

вати каменорезачку технику, трафичари

ће упознати технику штампања у бео-
градским штампаријама, а студенти тек-

стила боравића у Етнографском музеју

у Сарајеву, где постоји највише усло-=
ва за њихово практично образовање,
Једна екипа одлази у Македонију где

ће у задрузи „Коча Рацин" у Лазаро

пољу израдити пројекте за унутрашње

уређење  задружног дома, читаонице,
библиотекв и свечане дворане. Послед»

њих месеци студенти су израдили на-
црте фресака којима ће декорисати
унутрашње задружне просторије. Фре-
скв ће приказивати историју борбе ма-
кедонског народа и живот задругара
данас. Сем тога студенти ће израдити
споменик Кочи Рацину и пројектовати
трг где ће споменик бити подигнут.
Студенти Академије ликовних умет-

ности неће ове тодине ићи на екскур-
зију, јер су се пре кратког времена
вратили са обиласка наших старих ма-
настира у Србији, Космету и Македо-
нији. Слушаоци треће и четврте године
ове Академије боравили су месец дана
У манастирима Студеници, Нерези (код

Скопља) и св, Софији у Охриду, где су
под руководством професора Јарослава
Кратине копирали наше средњевековне
фреске. Многе од тих копија, као и низ
цртежа и акнарела са ове екскурзије

налаза се сада на студентској Изложби,
Успешан рад огледа се и по обављеној
мисији коју су студенти извршили по
налогу Завода за заштиту споменика
културе НР Србије. Потпомогнути и ма.
теријално од Завода студенти су у
цркви Никољачи (у манастиру Студени-
ци; скинули малтер са зидова и открили
фреске за које се сматра да потичу из
ХГ века.

У току лета студенти Академије груп-
но ће боравити на нашим великим ра-
дилиштима. Интерес који су студенти
ова Академије и до сада показивали за
нашу свакидашњицу и човека у њој
развиће се још више упознавањем но-
вих објеката Петољетке и инспирисати
студенте за нове ликовне подухвате.
предвиђено је ла сем Новог Београда,
екипв обићу Аутопут, хидроцентралу на
Маврову. градњу хидроцентрале на
Дрини код Зворника и велику шумску
манипулацију кол Пећи.

 

КОЊСКЕ ТРКЕ

„зобнатица“ и
хандивап „Силан“

= главне токе у непељу
5 врло занимљивог програма

испитивања грла на Савезном
хиподрому код Царева Ћуприје

у прошлу недељу, програм предвиђен
за ову недељу изгледа доста слаб И
неинтересантан. То је, вероватно, и 38-
то што се за идућу недељу, дан Дваде -
сет осмог југословенског Дербија, при~
према богат програм.
Пажњу на недељном програму прив“

лаче Упрвом реду трке „Зобнатица" и
„Силан". За трку „Зобнатица", за полукрвна грла, на стази од 1.800 м, уписаноја неколико најбољих полукрвних грла:Самум (67,5 кг), Алша (60), Вук (55), Бал-
тик и Марадик (54), и Селим (52,5), Ра•
злика У оптерећењу је врло

_

велика,
али се ипак може рачунати на победу
изврсногт Самума, вероватно испред
Ајше; изненађење: Балтик, _

=

И
У хандикапу „Силан", за чистокрвна

четворогода грла, на стази од 2:000 М)
стартоваће: Витез Марко (62), Валентин
(57, Десанка (56,5) Амајлија и Корана
(55,5). Прогноза: Витез Марко, Вален-
тин; изненађење: Корана.

Трче се и две двогодачке трке. За
утешну трку чистокрвних грла на став“
зи од 1.050 м уписани су: Артик, Афри“
канац, Демон, Жив-ми-био, Златан, Ла“.
буд, Лахор и Соко, а за трку »„Цул“
ка", за полукрвнод двогоце, на стази и“
сте дужине, Балет, Зоран, Журко, Ја“
блан, Лиман, Олгица и Песмица.
једној групи има грла која први пут
трче, тако да је прогнозу тешко дати.
ЖКасачи ће стартовати у три трке. 32
ку „Корађо" уписани су: Ласо (1960).
уран и Зоркан (2.000), Анчи, Велка

Гондо и Даринка на (2.080).

_

Прогноза;
Тондо, Велка; изненађење;
трци „Птуј“ стартоваће: Глина,
и Јелша (2.100) Велебит (2120), Ано, Ат“
кош Бе, Бадачоњ и Златан (2.200) И
Глог (2.240). Прогноза: Ано, Глог; изне“.
нађење: Аткош Бе. У Механичком хан-
дикапу ЈИоРеоне грла из ове две
трке која се не буду

·

пласирала Ба
прва три места.

МАЛИРЕЧНИЕ|
АМАНДМАН ~ накнадан додатак већ

готовом законском предио који тајпредлог унеколико допуњује или по“правља. На пример, југословенска Де“·
легација на заседању УНЕСКА у Фирен“ци предложила је више

_

пројекатаамандмана са циљем да рад УНЕСКА У

  

1951 години учини кориснијим и ефи“
- каснијим за развијање међународно!
разумевања и сарадње.
ВЕРИФИКОВАЊЕ — проверавање, 0

веравање, утврђивање правог ања
истине. На завршној конференцији
УНЕСКА наш делегат је осудио посту“
пак верификовања пуномоћја делега“
ције Куоминтанга.
РАТИФИКАЦИЈА — потврђивање

потврда да је опуномоћеник поступа и
радио у духу жеља и упутстава ма 00
бодаваца накнадно одобрење, накнаде
признање. Ратификовати један уговор
значи потврдити законски оно о 46 Е'
су св стране уговорнице формално већ.
споразумеле.

тетиве

Одговорни уредник Драгутли 1еолајић
Уанта Мелгосозва Ловапевињва !-М " те
пефон 20.143 " Чековни рачун 103-9060386—
Потттански фах 752 • — кттампари)“
Борба" ~ Београд, Кардељева 7

, Рукописи се не враћају,

 

 

 


